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Slovo ředitele školy na úvod školního roku
Začal školní rok 2023/24,
dovolte mi, milí čtenáři našeho
školního časopisu, popřát
Vám, aby se jednalo o rok
po všech stránkách úspěšný.
 
Je nás zase o něco více a sice
o celou jednu třídu prvňáčků.
Více je i zaměstnanců školy,
nastoupila např. další paní
psycholožka. Přišli nové paní
učitelky i páni učitelé, asistenti
a asistentky pedagoga. Věřím,
že se nám všem ve škole bude
dobře dařit, že budeme chodit
do školy rádi a že se i hodně
naučíme. Přestože jsme
postavili nové třídy, je ve škole
stále plno. Mnoho dětí, které
by k nám do školy rády
chodily, musíme z důvodu
nedostatku místa odmítnout.
Kdybychom přijali všechny
zájemce o naši školu, bylo by
nás dvakrát tolik.
 
Co se nám na naší škole líbí, či
naopak nelíbí, na to si
odpovězme každý sám. Ale
hned vzápětí si položme
otázku, co s tím udělám - já, ....
nikoli ten druhý, někdo jiný ....
V případě, že se nám něco líbí,

více, než svět
minulého/předminulého
století. Slova jako
samostatnost, orientace
v informacích, schopnost řešit
problém, komunikace,
zvládání zátěže, schopnost
plánovat a organizovat svou
práci i práci někoho jiného,
spolupráce, kreativita,
schopnost i připravenost se
učit celý život atd. nás budou
našimi životy provázet více než
tomu bylo v minulosti.
 
děkuji, těším se na spolupráci
s Vámi
Libor Tománek, ředitel školy

přemýšlejme, koho půjdeme
pochválit, komu poděkujeme.
Když se něco nedaří, hledejme
příčiny neúspěchu, spojence,
kamarády, kteří pomohou,
nebo člověka, který věc dokáže
změnit popř. posunout.
 
Na úvod minulého školního
roku jsem zmínil dlouhodobý
cíl školy, tzn. jak chceme, aby
škola vypadala, až se cíl
naplní. Nechci jej opakovat.
Zopakuji pouze, že žádný cíl se

nenaplní sám od sebe. Chci-li
být dobrým fotbalistou, musím
více trénovat, jestliže chci
uspět u přijímaček, musím se
více učit apod. Na tom, jak
bude škola vypadat se
podílíme všichni - děti a žáci,
rodiče i všichni zaměstnanci
školy.
 
Žijeme v nelehké, nicméně
úžasné době plné výzev.
Žijeme v globálním světě,
který od nás očekává něco

Pohled z ředitelny - už brzy
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Září ve školní družině
Začátek školního roku je časem
končícího léta a prázdninových
vzpomínek. I my v družině jsme
si zavzpomínali na prázdniny,
podělili se o své zážitky
a povídali si o tom, na co jsme
se nejvíc těšili do školy.

Příjemné počasí přálo
vycházkám. Ve volných chvílích
jsme si hráli, tvořili a povídali si.
Výrobou dožínkového slunce
jsme si připomněli slovanský
svátek spojený s oslavou sklizně.
Kreslení nás hodně baví,

kresbou podobizen jsme se
pokusili vytvořit skupinový
portrét naší družiny.
Během vycházek do parku jsme
pozorovali stromy, které se
pomalu odívají do podzimních
barev. To nás inspirovalo

k vytvoření barevných obrázků
s podzimními motivy a detaily
listů.
 
Za školní družinu Bc. Kateřina
Mezihoráková
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Moje oblíbené místo

V loňském školním roce
vyhlásila Městská část
Brno-střed výtvarnou soutěž Moje
oblíbené místo v Brně- střed.
Soutěž probíhala od 1. 4.
do 30. 6. 2023 v několika
kategoriích. Když na radnici
Brna-středu vyhlásili
výtvarnou soutěž na toto téma,
hned jsme se v třídnické
hodině dohodli, že se
přihlásíme. Nebylo to vůbec
tak jednoduché, jak nám
zpočátku připadalo. Míst,
která máme v Brně rádi, je
hodně, ale jak je přenést
na výkresy? V loňském roce,
to jsme byli ještě ve 4. B, jsme
se tedy přihlásili do kategorie,
kam jsme věkově patřili. Pak
už následovaly vycházky,
libovolný výběr každého z nás

a nakonec i návrh vypracovat
díla nejenom individuálně, ale
pustit se i do skupinové práce
celé naší třídy. Práce probíhala
v hodinách Výtvarné výchovy
a dalo nám to „zabrat“, ke
konci se nám už ani moc
nechtělo, ale pracovali jsme
dál. Odměny vyhlášené
Městskou částí byly lákavé
a nakonec jsme zjistili, že
všechny nás to baví.
Vyhlášení vítězů bylo
naplánováno na radnici
na Den Otevřené radnice 1. 9.
2023 na 16:30 hod. Skupina
spolužáků a rodičů, kteří už
nebyli odjetí na prázdninách,
vyrazila i s naší paní učitelkou
Doležalovou na smluvený čas

na radnici. Vyhlašování vitězů
bylo slavnostní a zajímavé,
protože jsme se setkali
s hodnotící komisí složenou
z akademických malířů,
pracovníků radnice a také
panem starostou, se kterými
jsme i mluvili. Naše třída
získala cenu pana starosty Ing.
arch. Vojtěcha Mencla – to
nám udělalo velkou radost
a když jsme rozbalili výhru,
kde kromě sladkostí
a drobných upomínkových
předmětů tam byly i nákupní
poukázky do obchodu

s výtvarnými potřebami, tak
jsme zajásali. Naše práce byla
ohodnocena a pan malíř nám
říkal, že jsme předvedli, že
umíme zachytit a přenést
na výkres to, co je
ve skutečnosti kolem nás. Naše
radost byla veliká,
protože jsme se opravdu
při práci na výkresech ve VV
dost „nadřeli“.
Bylo to fajn páteční odpoledne,
to můžete vidět i na fotkách
dole.
žáci 5. B třídy

Babylonfest

Jako každoročně i letos
se naši němčináři
zúčastnili tradiční
brněnské akce
pro národnostní
menšiny Babylonfest. 
 

Naše škola spolupracuje
s Německým kulturním
spolkem region Brno
a při festivalu ho
zastupuje. 
 

Děti si pro letošní ročník
připravily krátké
vystoupení o výuce
němčiny na naší škole.  
 

 

Sklidily zasloužený
potlesk, odpoledne si
užili a skvěle
reprezentovali naši
školu. 
 

Marie Kottová 

Školní parlament 
informuje
22.9. 2023 třetí
vyučovací hodinu
proběhla první schůzka
školního parlamentu
v tomto roce.
 
 

Přítomen byl i pan
ředitel, za což jsme byli
opravdu rádi.
 

Jako první jsme přivítali
nové páté třídy v ŠP
a seznámili jsme je
s prací parlamentu
a vůbec jeho organizací.

Páťáci měli i spoustu
nápadů na akce. Řekli
nám o nich, a nějaké
určitě uskutečníme.
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

Probírali jsme, jak
nejlépe by nás žáci
mohli seznámit s jejich
nápady např. jak
zpříjemnit školu,
nebo nápady na různé
akce.

Nakonec zvítězila
varianta formou PARA.
To znamená podobné
formuláře jako u PARA
jen s tématem akcí.

Metoděj, 8.A 
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Ohlédnutí za piškvorkovým 
turnajem
 
 

V červenci proběhl
na naší škole již 4.
ročník juniorského
mistrovství světa
v piškvorkách. Akce se
uskutečnila pod záštitou
pana náměstka
primátorky města Brna
Mgr. Jaroslava Suchého.
Společně s paní radní
pro školství JUDr.
Irenou Matonohovou
k nám oba zavítali
na velmi milou
návštěvu. Představitelé
města diskutovali
s účastníky turnaje
o hře, o jejím začlenění
do vzdělávacího
programu školy i o
dalších školních akcích
spojených s logickými
hrami. Následně si také

vyzkoušeli, jaké to je být
součástí herního
zápolení. Blahopřáli
vítězům a i všem
ostatním hráčům
popřáli mnoho úspěchů,
všichni účastníci si
na památku odnesli také
upomínkové předměty. 

A jak vše dopadlo? 

Česká osmičlenná
výprava získala
v konkurenci téměř 150
hráčů zlatou, stříbrnou
i bronzovou medaili,
a sice ve starších
kategoriích do 20 a do
25 let. Nejlepší žák
ze ZŠ Antonínská
Matyáš Kundrata z 9.B
třídy obsadil 9. místo
v kategorii 16–20 let.
Za reprezentaci školy
děkujeme i Jakubu Janu

Černému, Hugo Bilkovi
a Vojtěchu Chládkovi. 

Kompletní výsledky
najdete na 

Piškvorky Fb 

Výsledky kategorie
16–20 a 21–25 let 

Výsledky kategorie
12–15 let 
 

Děkujeme všem
účastníkům za skvělou
atmosféru, podporu
i spolupráci a se zájemci
o hru se těšíme
na viděnou opět
na některém z dalších
turnajů. 

Mgr. Jana Horáková 

6. třídy na adaptačním programu

Ve středu a čtvrtek 6. a 7. září
se žáci šestých tříd zúčastnili
adaptačního programu,
tentokrát v parku Lužánky.
Zaměřili jsme se na seznámení
s novými žáky ve třídě
a novými třídními učiteli.
Věnovali jsme se také
aktivitám zaměřeným
na podporu spolupráce,
a především týmové práce
ve třídě. V parku si žáci mohli
vyzkoušet například lanové
aktivity a hry podporující
spolupráci žáků. Žáci se také
dozvěděli něco nového o svých
třídních učitelích. Celý pobyt
organizačně zajistil školní
metodik prevence Václav
Káňa, školní psycholožky
Monika Skutková a nová paní
psycholožka Hana Hlobilová.
Samozřejmě se zúčastnili
i třídní učitelé. Ve třídě 6.A
pan učitel Jaromír Pospíchal

s párovou učitelkou Janou
Dvořáčkovou, ve třídě 6.B
paní učitelka Anežka Petrová
a pan asistent Dennis Dekař.
Václav Káňa
 
Na adapťáku se mně nejvíce
líbilo to, že program byl
připravený. Hráli jsme
spoustu zajímavých her,
nejvíce mě bavila hra
s balonky, kdy jsme museli
ve dvou balonek opřít o čelo
a přenést ho na druhou stranu.
Dále se mně líbila hra
ve skupinách, při které jsme
měli hodně spolupracovat.
Adapťák slouží k tomu,
abychom se lépe poznali,
dokonce jsem se o holkách
dozvěděl něco nového. 
Bylo to super!
žáci ze 6.A
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Volba povolání

jsme si zahráli hru, kde jsme
měli hádat profese podle
popisu. Poté jsme si mohli
přečíst informace o našich
vysněných středních školách
a povoláních, kterými se
můžeme v budoucnu zabývat.
Někdo si četl například

o rybářství, grafice
nebo programování. Také jsme
měli možnost si udělat test
na počítači, který nám
na základě našich odpovědí
vybral návrhy povolání.
Po ukončení testu nám
na obrazovce vyjela řada
povolání a školy, které by
dotyčný potřeboval
vystudovat. Druhou část
prezentace nám představil pán
z úřadu práce. Ten nám
představil program, který nám
vypočítal, kolik měsíčně
utratíme za bydlení, nákupy či

koníčky podle našich
odpovědí. Také jsme se mohli
seznámit s průměrným platem
různých profesí podle krajů.
Na závěr bychom chtěly říct,
že se nám exkurze velice líbila
a pomohla nám při výběru
střední školy a budoucího
povolání. Velice doporučujeme
budoucím devátým třídám.
 
Šárka a Adina, 9. B

Dne 7.9. se naše třída 9.B
vydala na exkurzi na Úřad
práce města Brna. Na místo
jsme dojeli tramvají s jedním
přestupem. V budově nás
přivítala pracovnice úřadu
práce, která nám představila
první část prezentace.
Dozvěděli jsme se
o nejžádanějších oborech
na trhu práce,
nezaměstnanosti podle krajů
a veletrhu středních škol. Také

Setkání s Evou 
Lustigovou

Dne 12. září v úterý odpoledne
se žáci naší školy setkali
s Evou Lustigovou v rámci
nadačního fondu Arnošta
Lustiga. Setkání se uskutečnilo
na  hvězdárně. Byli zde žáci
dalších škol a všichni vybraní
přečetli své aforismy.

 
 
Byla zde paní primátorka
Markéta Vaňková, Veronika
Smyslová a mnoho dalších, i z
jiných zemí. Až skončily
všechny proslovy a žáci
pověděli své aforismy, mohli
jsme se jít podívat na výstavu
nahoře.
 
 

Všechny aforismy, které se
posbírají z výstav budou
následně napsány do knihy,
která se vydá.
Laura, 8.B

Festival vědy

mezi „vystavovateli“ aktivitu
podle vlastního zájmu
a výběru. Někteří žáci strávili
část dopoledne u prezentace
Univerzity obrany, jiní
u stanovišť jednotlivých fakult
Masarykovy univerzity, ZOO
Brno, Výzkumného ústavu
veterinárního lékařství, Muzea
města Brna, hasičského
záchranného sboru a mnoha
dalších.. 
 
 

Z bohatého programu –
nabídky téměř 70 organizací si
mohl skutečně vybrat každý
a žáci si dopoledne
na výstavišti opravdu užili.
Děkujeme všem
organizátorům a těšíme se
na příští rok!
 
Jiřina Sáňková, Marek Nosek,
Laura Jirmanová

V pátek 8.9.2023 se již
tradičně žáci 7. a 8. ročníků
naší školy zúčastnili Festivalu
vědy pořádaného na na
brněnském výstavišti.
Kromě programu Střední
průmyslové školy chemické,
který zábavnou a hravou
formou představil chemii, měli
všichni možnost si v průběhu
dopoledne najít
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Markéta Chrástová


